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SKUPŠTINI  CRNE  GORE 
                                                                                             P O D G O R I C A 

 
Odbor za ekonomiju, finansije i budţet, na sjednici odrţanoj 3. juna 2013. godine, 

upoznao se sa  IZVJEŠTAJEM O RADU KOMISIJE ZA KONCESIJE ZA 2012. GODINU 
 
 Predsjednik Odbora podsjetio je da se Izvještaj o radu Komisije za koncesije za 
2012. godinu, u skladu sa članom 16 Zakona o koncesijama, dostavlja Skupštini na uvid.     
           U uvodnom obrazloţenju, predsjednik Komisije za koncesije ukazao je da je 
Komisija u prethodnoj godini, u okviru svoje nadleţnosti, rješavala dostavljene 
prigovore i ţalbe učesnika u postupku davanja koncesija i vodila registar ugovora o 
koncesijama. U 2012. godini registrovano je devet novih ugovora, od čega je tokom 
prošle godine zaključeno sedam, dok su dva ugovora iz prethodnog perioda. Od sedam 
novih koncesionih ugovora, Komisija je razmatrala prigovor na jedan, i to 
Konzorcijuma „Hajla“ iz Roţaja“, izjavljen na Rang listu Uprave za šume – Pljevlja, po 
javnom oglasu za davanje koncesija za korišćenje šuma, izgradnju i odrţavanje šumskih 
saobraćajnica u Upravi za šume – P.J. Roţaje, za 2012. godinu. Raskinuto je pet ugovora, 
od kojih se dva odnose na korišćenje voda, a tri za korišćenje šuma. Naglasio je da je 
stepen utroška budţetskih sredstava Komisije iznosio 84,20% i da je ukupan prihod po 
osnovu koncesionih naknada za 2012. godinu iznosio 12.706.115,31 €, što je za 
12.993.193,92 € manje u odnosu na 2011. godinu. Kao osnovni razlog za ovoliko 
smanjenje prihoda od koncesija, predsjednik Komisije, naveo je smanjenje aktivnosti u 
sektoru građevinarstva. Istakao je, takođe, da je Komisija u saradnji sa Ekonomskom 
komisijom za Evropu –UNECE (engl. United Nations Economic Commission for 
Europe), iz Ţeneve i Privrednom komorom Crne Gore, organizovala prvi međunarodni 
skup posvećen „Korišćenju privatno javnog partnerstva u Jugoistočnoj Evropi i Crnoj 
Gori“. 
 
 Odbor je iskazao nezadovoljstvo povodom lošeg stanja u oblasti koncesija 
prikazanom u Izvještaju i konstatovao da postoji potreba za zakonodavnom 
inicijativom, kojom bi se proširile nadleţnosti, ali i odgovornosti Komisije, u smislu 
podnošenja godišnjeg izvještaja o radu Skupštini Crne Gore na usvajanje. Takođe je 
izraţeno nezadovoljstvo stepenom transparentnosti i praćenja izvršenja obaveza iz 
ugovora o koncesijama i ocijenjeno da je potrebno redefinisati postojeća zakonska 
rješenja. Poslanike je interesovalo zašto je došlo do drastičnog pada prihoda po osnovu 
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koncesionih naknada i to za oko 50 % u odnosu na 2011. godinu, s obzirom da je u 
istom periodu, prema procjenama Centralne banke Crne Gore, zabiljeţena stagnacija 
BDP-a u rasponu od -0,5% do 0,3% i rast neto priliva stranih direktnih investicija za 16,6 
%. Odbor je konstatovao da se ovoliki pad prihoda od koncesija ne moţe pravdati samo 
padom industrijske proizvodnje u 2012. godini za 7, 1%. Takođe, Odbor je ukazao da je 
sektor građevinarstva u 2012. godini, bez obzira na smanjenje aktivnosti u odnosu na 
2011. godinu, zabiljeţio povećanje ukupnih prihoda za 2,1%. Polazeći od podatka da je 
toku 2010, 2011. i 2012. godine raskinuto 10% od ukupnog broja ugovora, poslanike je 
zanimalo da li su kod preostalih 90% ugovora izvršene obaveze koncesionara, kao i da 
li je Komisija, polazeći od člana 11 stav 3 Zakona o koncesijama, koji se odnosi na njene 
nadleţnosti, propustila da da dodatna odobrenja za produţenje roka koncesija, prostora 
za obavljanje koncesione djelatnosti i davanja koncesija pratećih mineralnih sirovina. 
Poslanike je interesovalo da li se poštuju ugovorne obaveze koje, između ostalih, 
proističu iz ugovora sa firmama D.O.O „Vektra Jakić“ Pljevlja, D. O. O. „Karapidis bros 
co“  Spaik Ţabljak i td. Sa tim u vezi, ocijenjeno je da je potrebno da se preispitaju 
ugovori kod kojih se ugovorne obaveze ne ispunjavaju. Takođe, istaknuto je da manji 
prihod od koncesija u 2012. godini u odnosu na 2011. godinu predstavlja skoro 
polovinu projektovanih prihoda koji se planiraju ostvariti povećanjem stope PDV-a sa 
17% na 19%. 
 Odbor je ukazao na mogućnost odrţavanja konsultativnog saslušanja za oblast 
koncesija, u cilju šireg sagledavanja stanja u ovoj oblasti. 
 
 
 

 
                                                                                                      PREDSJEDNIK ODBORA  

                                                                                               mr Aleksandar Damjanović 


